



Tid Måndag 22 maj kl. 18.00

Plats Mötesrummet, Hamngatan 4

Kallade Styrelsen Kimberly Terry (ordförande)  
~~Tony Cederberg~~  
Ola Sundberg  
Mona Kårebring-Olsson  
Joanna Isaksson  
~~Alexander Woivalin~~  
Fanny Enestam  
~~Ellinor Wrangtorp~~

Personal Josefine Egenfelt (verksamhetsledare)

§ 1 MÖTETS ÖPPNANDE

§ 2 VAL AV MÖTESFUNKTIONÄRER

Förslag till mötessekreterare: Fanny Enestam  
Förslag till vibes watcher: Ola Sundberg

**Beslut:** Godkänns

§ 3 MÖTETS BESLUTFÖRHET

Styrelsen är beslutsför då ordföranden eller viceordföranden endera jämte så många styrelsemedlemmar är närvarande att de tillsammans utgör minst hälften av styrelsen.

**Beslut:** Godkänns

§ 4 GODKÄNNANDE AV MÖTESAGENDAN

**Beslut:** Godkänns

§ 5 PROTOKOLLJUSTERING  
*Bilaga 1 - Protokoll styrelsemöte 3 2023*

Protokollet har justerats av ordförande och sekreterare för mötet.

**Beslut:** Godkänns

§ 6 PERSONALÄRENDEN

Redovisas inte på nätet.



- § 7 EKONOMIÄRENDEN  
*Bilaga 2: Resultaträkning 1.1-31.3.2023*

GENOMGÅNG AV FÖRENINGENS EKONOMI JANUARI-MARS 2023

Verksamhetsledaren redogör för hur föreningens ekonomi ser ut i förhållande till budgeten för 2023.

**Beslut:** Den ser helt okej ut tillsvidare. Styrelsen godkänner den.

- § 8 GENOMGÅNG AV INTERN ARBETSPLAN  
*Bilaga 3 – Intern arbetsplan maj-juli 2023*

Genomgång av arbetsplanen maj-juli.

**Beslut:** Den interna arbetsplanen godkänns.

- § 9 MÖTE MED NORDISKA NATURSKYDDSFÖRENINGARNA  
*Bilaga 4 - Beslut nordiskt möte 2023*

De nordiska naturskyddsföreningarnas möte hölls i Köpenhamn 24-26 april. Skrivelsen till de nordiska regeringarna för 30% skyddad natur 2030 godkändes. Det beslöts om tre huvudområden vi vill samarbeta kring för att påverka politisk och två områden vi ska samarbeta kring organisatoriskt. Nästa möte planeras på Färöarna i maj 2024. Besluten från mötet bifogas i bilaga. Efter mötet har Island och Färöarna hört av sig gällande intresse för oss mindre naturskyddsföreningar att tillsammans söka nordiska medel för att göra en roadmap för hur man skulle kunna implementera 30/30/30-målen från Montreal. Ansökan ska lämnas in senast 9 juni.

**Beslut:** Styrelsen tar ärendet för kännedom. Mycket bra.

- § 10 SYNPNKTER PÅ FOKUSOMRÅDEN FÖR FISKELEADER  
*Bilaga 5 - Synpunkter fokusområden fiskeleader*

Det har kommit en begäran om synpunkter från Leader gällande Fiskeleaderstrategin för 2023-2027. Förslag på synpunkter från föreningen bifogas.

**Beslut:** Förslaget godkänns att skickas iväg.

- § 11 PER CAPSULAM: UTLÅTANDE OM PROGRAM FÖR FRIVILLIGT BIOTOPSKYDD  
*Bilaga 6 - Utlåtande program för frivilligt biotopskydd*



Styrelsen har per capsulam beslutat att godkänna föreningens utlåtande om program för frivilligt biotopskydd. Utlåtandet bifogas till protokollet som bilaga.

**Beslut:** Beslutet har redan godkänts.

§ 12 INBJUDAN FRÅN ILMATAR

David Ståhlman från Ilmatar önskar ett möte med styrelsen för att diskutera föreningens syn på vindkraft. De träffar gärna styrelsen om vi har något styrelsemöte i juni eller på ett lunchmöte. De vill väldigt gärna få in föreningens synpunkter.

**Beslut:** Förslag på datum för lunchmöte med Ilmatar med kansliet och intresserade i styrelsen antingen 5/6 eller 12/6. Styrelsen ska meddela om de kan/vill komma.

§ 13 BESLUT OM LANDSKAPSARTER

Landskapsregeringen har i sitt beslut ÅLR2022/2662 beslutat att inte fastslå de fem arterna som röstades fram i föreningens projekt för landskapsarter som landskapsarter med hänvisning till att det inte finns något bemyndigande i lag som möjliggör för landskapsregeringen att fastslå landskapsarter. Föreningen kommer ändå framöver att lyfta de fem arterna på olika sätt i verksamheten för att synliggöra dem.

**Beslut:** Styrelsen tar ärendet till kännedom.

§ 14 MEDDELANDEN / TILL KÄNNEDOM

VISION MARIERO

Projektmedel för år 2022 har kommit in. Rekryteringen av marknadskoordinator är klar. Arbetet i trädgården är igång för året och första talkan hölls 13 maj.

RESPONS PÅ UTLÅTANDE OM BOTHNIA OFFSHORE LAMBDA

Det har kommit respons från SYKE om utlåtandet om Finlands deltagande i MKB-processen för vindkraftsparken Botnia Offshore Lambda. ÅNoM förordade att Finland skulle begära att få delta i MKB-processen och det har de också beslutat att göra.

PÅVERKAN KRING BÅTBOTTENFÄRGER

Informationskampanjen på sociala medier om båtbottnfärger för att lyfta problemet med användningen av giftiga båtbottnfärger är lite försenad men ska publiceras i maj.

INFÖR VALET 2023



Kansliet planerar intervjuer med partiledarna som spelas in och publiceras på föreningens sociala medier. En manifestation för naturen planeras tillsammans med ReGeneration 2030 den 11 augusti.

#### VÅRMÖTE OCH CAFÉ PLANET

Ett fyrtiotal medlemmar deltog i föreningens vårmöte. På Café Planet om dricksvatten deltog ett tjugotal personer.

#### INFORMATION OM FÖRENINGSLAGEN

Verksamhetsledaren deltog vid ett informationstillfälle om föreningslagen den 10 maj.

#### INTEGRATIONSUTFLYKT

En integrationsutflykt i träffpunkt skogens anda hölls den 14 maj tillsammans med Röda Korset.

#### SKOGEN PÅ NÖTÖ

Lantmäteriet kommer inte att hinna göra sin förrättning av styckningen förrän i höst. Skogsgruppen jobbar vidare med att slutföra projektplanen så att en projektansökan kan lämnas in till Leader.

#### MÖTE MED GRUPPEN FÖR EKOLOGISK MAT

Ett första möte med gruppen som ska lyfta fram ekologisk mat på Åland hålls den 24 maj.

#### FÖRENINGEN BÄRKRAFTS ÅRSMÖTE

Verksamhetsledaren deltar i föreningen Bärkrafts årsmöte den 25 maj.

#### PLÅPP ÅPP PÅ ÅLAND GRÖNSKAR

Föreningen ploppar opp på Åland Grönskar den 28 maj kl. 12-15 i Mariero. Vi visar upp trädgården och berättar om hur man kan anlägga en damm eller en äng i sin egen trädgård. Ålands utvecklings- och hållbarhetsagendas mål 3 (god vattenkvalitet) lanserar sommarkampanjen "Utedassets 123".

#### BÄRKRAFT-ARBETE

Verksamhetsledaren deltog i en workshop på Husö den 5 maj där det diskuterades vilka åtgärder som behövs för att jobba mot att uppfylla mål 3 och 4 i utvecklings- och hållbarhetsagendan (rent vatten och biologisk mångfald). Utvecklings- och hållbarhetsrådet höll möte den 12 maj.

#### § 15 TIDPUNKT FÖR NÄSTA MÖTE

**Beslut:** Nästa möte är på Mariero 15.06. Kl. 18.30 med samkväm.

#### § 16 ÖVRIGA ÄRENDEN



§ 17

MÖTETS AVSLUTANDE

Mötet avslutades klockan 19:10

---

Kimberly Terry, ordförande

---

Fanny Enestam, sekreterare